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سمیه نورافشان، خسته بود و به هیچ عنوان 
راضی به مصاحبه نمی شد. بعد از 3 ماه اصرار 
بالاخره از وسط کلاس رضایت داد تا 30 دقیقه 
با او گفتگوی کوتاه داشته باشیم. به او گفتیم 
اینکه یک بانوی ایرانی آواز بخواند و این آواز را 

به دختران ایرانی آموزش دهد زیباست.

نجاتنجات  442442  اعدامیاعدامی

سکوت و سانسور تلخ رسانه های ایران از یک رخداد
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{ ردپای ستادملی صبر }

سالهای 85 و 86 بود که سردار مرتضی طلایی رئیس پلیس 
تهران هشدار داد که خانه های مجردی در تهران در حال 
افزایش است. رسانه ها براو تاختند و سیاسیون به او گفتند 
دیگر از این واژه ها و اخبار استفاده نکند. سانسور اخبار مرتبط 
با فساداخلاقی در رسانه های کشور و دوری رسانه ملی و 
بایکوت خبری تحلیلگران آسیب های اجتماعی موجب شده تا 
امروز شاهد تبلیغات گسترده اجاره ساعتی خانه و آپارتمان در 
پایتخت جمهوری اسلامی ایران باشیم. در کنار آن کانال های 
مجازی به نام نکاح موقت بازارداغی دارند. زنان و دختران 
جوان مشخصات خود را به ادمین داده و حاج آقا در ازای 
100 هزارتومان حق العمل معرفی دخترخانم ساعتی به آقا 
پسر، هر دو را به هم می رساند. جدای از اینکه از نظر شرعی 
چطور می شود یک خانم دو ساعت صیغه شود و فردا دوباره 
آگهی دهد این سوال برای روزنامه نگار مطرح می شود که چرا 

توئیت های انتقادی از دولت یا قوای دیگر به سرعت و با تلفن 
خبرنگار احضار و بازخواست می شود اما هرزگی و ترویج 
فحشا تحت نام نکاح موقت اسلامی و غیره و تبلیغات خانه 
خالی برای مسئولان دست به شکایت اهمیت چندانی ندارد؟ 
چندی قبل تصویر یکی از همین کانال ها را منتشر کردم که 
خانم های زیادی در این کانال ساعتی 400 هزارتومان خود را 
تحت نام نکاح موقت ارائه می کردند. بله صیغه از نظر اسلام و 
قرآن و خدا و پیغمبر هیچ ایرادی ندارد. حتی سینمای ایران هم 
در ترویج این مسیر پیشرو است. اما ولنگاری و عدم نظارت بر 
این آسیب اجتماعی نیاز نیست؟ برای دولت و حکومت اهمیتی 
ندارد چه دختران و زنانی و به چه نحوی و چرا عضو ثابت 
کانال های صیغه هستند؟ چه افرادی این وسط نفع می برند؟ 
اگراجاره خانه خالی ساعتی از طریق برخی پلتفرم ها ایرادخاصی 

ندارد چرا برهتل ها سخت می گیرید؟

صیغه؛ ساعتی 400 هزارتومان!
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تشکیل 4 پرونده جدید برای »کسایی زاده«

صفحه 4

از افشای پرونده از افشای پرونده 
گاف گاوی تا سرقتگاف گاوی تا سرقت

  88 میلیون سکه طلا  میلیون سکه طلا 

از خزانه و مداح از خزانه و مداح 6060  
میلیونی در بندر عباسمیلیونی در بندر عباس

ماجرای بازداشت روزنامه نگار

 راببنددهانت

ارائه خانه خالی از خبرنگاران، آزاد ترند!سایت ها و کانال های نکاح موقت  و پلتفرم های 

وبه دار
از چ
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{
گفتگوی کوتاه با استاد آواز ایرانی

سمیه نورافشان از نسل بچه های دهه 60 است 
که با اینکه رشته تحصیلی گرافیک خوانده و از 
گرافیست های حرفه ای محسوب می شود اما از 
سال 91 برحسب اتفاق می فهمد که صدای خوبی 
دارد و آرام آرام با تمام سختی ها وارد آموزش آواز 
ایرانی می شود و امروز هم بعنوان خواننده و هم 
مدرس آوازایرانی برای دختران ایرانی هنر می آموزد. گفتگو با اساتید آواز به ویژه 
بانوان سخت است چون به دلیل قوانین کشور و مسائل شرعی برخی تمایل به 
گفتگو ندارند اما سمیه نورافشان از حس و حال خوب آواز ایرانی و تاثیرآن بر 
زندگی شهروندان می گوید و از دختران و زنان ایرانی می خواهد که آواز بخوانند 
تا زندگی آنها رنگ و نشاط بگیرد. می گوید: اولین بار است که مصاحبه می کنم. 
متولد 1360 هستم و لیسانس گرافیک دارم. یک روز در حال زمزمه آوازی بودم که 
دوستانم گفتند صدای خوبی داری و بهتر است کلاس بروی و من هم ادامه دادم. 
برای آموزش آواز در خدمت اساتیدی همچون معصومه مهرعلی، افسانه رسایی 
و استاد  لیلا رحیمی وخانم پریسا تلمذ کردم. البته در فضای مجازی و از طریق 
فیلم ها و آواها از اساتید بنامی همچون استاد شجریان، استاد بنان، استاد معتمدی 
و غیره هم بهره بردم.به گفته شاگردان او سمیه نورافشان بانویی آرام و خوش 
برخورد است و کلاس های او در کنار یادگیری صداسازی و ردیف های آوازی 
بیشتر جنبه مدیتیشن دارد برای همین برخی از شاگردانش حتی با داشتن صدایی 

نه چندان مناسب تمایل دارند در این دوره ها شرکت کنند.
نورافشان در این گفتگو می گوید که چند باری اجرا داشته و روی سن فرهنگسرای 
ارسباران برای بانوان آواز خوانده است. او تدریس را حس خوبی برای زندگی 
کردن می داند برای همین تمایل دارد بیشتر آوازه خوان تربیت کند تا اینکه آواز 
بخواند. او استاد محمد معتمدی را در تدریس الگو قرارداده و با متدهای او کار 
می کند. نورافشان، خانم ها قمر، روح انگیز، پریسا، رسایی را بعنوان آوازخوان 
های ایرانی دنبال می کند. او مسیر آواز ایرانی را مسیرطولانی می داند که برخی 
شاگران در میان مسیر به سمت پاپ یا پاپ سنتی می روند و گروهی هم ادامه 
می دهند. استاد سمیه نورافشان معتقد است که خانم ها و دختران ایرانی باید آواز 
بخوانند و این آواز خواندن نه برای اینکه خواننده حرفه ای شوند بلکه برای آن 
توصیه می شود که حال دل آنها خوب باشد. تصور کنید مادر یا خواهر یا همسر 
و دخترشما در خانه برای شما آواز بخواند یا موسیقی بنوازد. چقدر این لحظه 
زیباست و شما چه لذتی خواهید برد. همین عشق و لذت و حال خوب برای آن 
بانویی که می خواند چندین برابر است و به او اعتماد به نفس خوبی می دهد. حتی 
در تاریخ ایران زمین و در اقوام هم آواز زنان بختیاری، لر، بلوچ، فارس، بوشهری 
و غیره سینه به سینه ایرانیان ثبت و ضبط شده است. مثلا از همین نوا و آواز در 
تیتراژ سریال مختارنامه با صدای محلی و لالایی خانم صدیقه بحرانی چه لحظات 
معنوی و زیبایی پدیدآورد. و لالایی مادران ایرانی که نخستین خوانندگان زندگی 
ما بودند که با این نوا خو گرفتیم و بزرگ شدیم. سمیه نورافشان با بیان اینکه بیش 
از سه سال بدون آنکه خانواده بدانند در کلاس های آواز شرکت می کردم گفت: 
این محدودیت ها در خانواده های ایرانی کاهش یافته اما بازهم در میان شاگردانم 
مخالفت همسران و والدین مشاهده می شود. به اعتقاد من اگر یک دختر یا بانوی 
ایرانی در کلاسی که مدرس آن بانو است آموزش ببینند و منطبق با قوانین کشور 
حرکت کند مشکل خاصی رخ نخواهد داد. بدیهی است که باید خانواده ها مسیر 
را برای خالی کردن انرژی دختران خود بازتر کنند. قطعا دختری که به سمت 
موسیقی و آواز ایرانی می رود قصد هنرآموزی و نواختن و سرودن موسیقی و 
اشعار زیبای ایرانی و فارسی را دارد و باید به این تصمیم زیبا احترام گذاشت. 
اگر آنها را محدود کنیم یا مجبورند پنهانی وارد آموزشگاه های زیرزمینی شوند 
که بسیار نامناسب است و یا اینکه خواسته ها و علایق خود را سرکوب کنند. و 

همین سرکوب تاثیرات نامطلوبی در روند زندگی آنها و خانواده خواهد داشت.
من در میان شاگردانم افراد زیادی بودند که یا دچار افسردگی و متاثر از مرگ 
عزیزانشان و یا تاثیرات طلاق، فوت فرزند، از دست دادن شغل و یا زندانی و 
حتی ترک اعتیاد داشتند اما پس از ورود به دوره ها و حضور در جمع های 10 تا 
15 نفره تاثیرات انرژی مثبت موسیقی ایرانی را درک کردند و واقعا حال روحی 
آنها بهبود یافت. تا حدی که وقتی کلاس به دلایلی لغو می شد، معترض بودند 
و درخواست داشتند همه شاگردان یک روز تعطیل در کافی شاپ کنار هم جمع 
شوند و من هم آنها را همراهی می کردم. البته این نوع روش و دوستی در هر 

کلاس یا آموزشگاهی مشاهده نمی شود. برخی فقط به دنبال کسب درآمدند و 
طبق یک اصولی تدریس می کنند و می روند در حالی که استاد باید با شاگردانش 
همراه و همدل باشد. به ویژه آواز ایرانی که همنوایی و همدل بودن لازمه حرکت 
اوست. نورافشان می گوید: دهه های سنی افراد در جامعه سلایق متفاوتی دارند. 
بر اساس آنچه خودم مشاهده و تجربه کردم دختران دهه 80 و 90 بیشتر علاقه 
به پاپ دارند و دختران دهه 70  هم پاپ سنتی دوست دارند. و اما دهه سوخته 
60 مثل خودم در آواز ایرانی غوطه ورهستیم. سمیه نورافشان در کنسرت های 
بسیاری از اساتید، مانند استاد محمدرضا شجریان، همایون شجریان، سالارعقیلی، 
محمد معتمدی و علیرضا قربانی حضور داشته و استفاده کرده است. او می گوید: 
آرزو دارم تمام خانم های ایرانی در همین ایران آواز یادبگیرند و در کشور خودشان 
بخوانند. می گوید: تمام اعضای خانواده من آواز می خوانند و زشت ترین صدا 
در خانه صدای من است. در مهمانی ها و شب نشینی های خانوادگی نوبتی 
آواز می خوانیم و همه لذت می برند. این لذت بردن از آواز در میان نزدیکان و 
خانواده آنچنان زیباست که نمی توان آن را وصف کرد. در شب نشینی ها، زمان، 
صرف سریال تلویزیونی یا غیبت کردن و پرداختن به مشکلات اقتصادی و سیاسی 
نمی شود بلکه نیمی از زمان صرف صداهای خوبی می شود که برای آن زحمت 
فراوانی کشیده شده تا حنجره به این درجه برسد. این همان خواسته ای است که 
از دختران ایرانی دارم. آواز بخوانند و از آواز خواندن خود و خانواده لذت ببرند. 
برای همسرتان، برای مادر، پدر، دایی و عمو و هرکه دوستش دارید صدای خوب 
شما قطعا برای او آرامش بخش و زیباخواهد بود وخودتان هم لذت و آرامش 
خواهید برد. متاسفانه وقتی سخن از آواز زنان به میان می آید برخی افراد تنگ نظر 
و تندرو افکار را به سمت مطرب خانه و رقص و مستی می برند. آواز ایرانی این 
نیست. آواز ایرانی اشعاری را نجوا می کند که کتاب شعرش در کنار قرآن کریم 
قرن هاست محل استخاره شده است. آواز ایرانی قاعده و قانون و ردیف دارد و 
خواندن این آواز رتبه و مرتبه برایش تعریف شده است. برای همین به هر فردی 

نمی توان گفت خواننده آواز ایرانی و این نشانه اهمیت و مرتبه آن است.
بدیهی است که یادگیری آواز ایرانی برای زنان و دختران همانند آقایان سخت 
است اما تمرین و ممارست می تواند یک بانوی ایرانی را پس از چند سال به یک 
خواننده خوش صدا تبدیل کند. مگر آنکه به دلایلی یک فرد صدای خوبی نداشته 
باشد. برای همین گام اول صداسازی و تریبت و تقویت حنجره است و پس از 
آن گام به گام متدهای آوازی و ردیف ها آموزش داده می شود. سمیه نورافشان 
می گوید: بهتر است آنهایی که برای آوازایرانی پیش قدم شده و آموزش می بینند 
یک سازرا هم یادبگیرند. نواختن سازایرانی می تواند خواننده را در رسیدن به 
صدایی خوب و آموزش درست بیشتر و بهتر همراهی کند. این استاد آواز ایرانی 
توصیه می کند که قبل از ثبت نام و آغاز آموختن آواز ایرانی تصمیم خود را قاطع 
بگیرید چراکه حنجره آدمی با تمرین و ممارست آماده می شود و اگر تمرینات 
ضعیف باشد و یا بین کلاس ها وقفه بیفتد اگر صد سال هم دوره ها طول بکشد 

هیچ تاثیری نخواهد داشت. 
سمیه نورافشان گفت: توجه به رژیم غذایی، مراقبت و سلامت حنجره، تمرینات 
درست، آموزش درست، صداسازی خوب و اطاعت از دستورات استاد آواز لازمه 
آموزش در آواز ایرانی است. اگر فردی بدون توجه به تمرینات آوازی بخواند یا 
صدای ناهنجاری از حنجره خود خارج کند احتمال آنکه مدت زیادی نتواند آواز 
بخواند بسیار است و در میان شاگردان بسیار داشتیم. بنابراین آموزش آواز یک کار 
بسیار سخت و تخصصی و حرفه ای است و چون مستقیم با یکی از اعضای مهم 
بدن )حنجره( ارتباط مستقیم دارد با یک اشتباه و تمرین و مراقبت نادرست شاید 

فرد کارش به درمان و گاها عمل جراحی منتهی شود. 
سمیه نورافشان می گوید: شاید امروز موسیقی پاپ و راک و یا مدل های جدید 
خواندن مورد علاقه نسل جوان باشد اما آواز ایرانی هیچ وقت قدیمی نمی شود. 
همانطور که پس از 100 سال همچنان صدای بسیاری از خوانندگان آواز ایرانی 
قدیمی همچنان از خودروی شهروندان پخش می شود. اگر خواننده ای به درستی 
آواز را یاد بگیرد می تواند با تصنیف های زیبا خواسته مخاطبان را تامین کند و چه 
زیباست آوازی که از اشعار غنی و پندآمیز استفاده کند. این استاد آواز ایرانی در 
پایان این گفتگو از مسئولان درخواست کرد تا توجه بیشتری به آواز ایرانی کنند. 
ما در ایران باید همچنان شاگردانی در رده استاد شجریان، استاد بنان، استاد ناظری، 
استاد شاه زیدی و غیره ... تربیت  کرده و تحویل جامعه موسیقی دهیم. این یعنی 

موفقیت در حوزه فرهنگ و هنر ایرانی ...
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دختران ایرانی آواز بخوانند
خانواده از آواز شما حال خوب می گیرد

نجات 442 اعدامی

فقط در زمان یک هفته سالگرد شهادت سردار سلیمانی 16 نفر از قصاص نجات یافته و 3 هزار نفر از 
زندان آزاد شدند.

حجت الاسلام هادی صادقی فارغ التحصیل رشته ریاضی و فیزیک در 
مقطع دیپلم و فارغ التحصیل رشته الهیات در مقطع کارشناسی که در سال  
136۲ به حوزه علمیه قم عزیمت کرد. دروس مقدمات و سطح حوزوی 
را در مدت شش سال به پایان رساند و هفت سال به خواندن درس خارج 
اشتغال داشت. وی از سال 1370 تاکنون در رشته کلام جدید به تحصیل 
و تحقیق اشتغال دارد. صادقی کارشناسی ارشد دین شناسی را از مؤسسه 
امام خمینی و دکتری رشته کلام جدید را از مرکز تربیت مدرس دانشگاه 
قم اخذ کرده است. او امروز بعنوان رئیس شورای حل اختلاف قوه قضائیه 
مشغول به خدمت است و نخستین معاون فرهنگی قوه قضاییه را در کارنامه 
خود دارد. صادقی پیشتر رئیس مرکز پژوهش های اسلامی صدا و سیما 
و دانشکده صدا و سیما قم و رئیس چند مرکز آموزش عالی بوده است. 
گفتگوی ما با او کوتاه است چون هم وقت مصاحبه شونده ذیق بود و هم 

برای چند سوال کوتاه میهمان بودیم.
جناب آقای صادقی، شما یک »ستاد ملي صبر« ذیل مرکز شوراهای حل 
اختلاف ایجاد کردید که وقتي خبر آن منتشر شد، گروهي مسخره کردند 
که این دیگر چه دکانی است؟ و گروهي هم گفتند چقدر جالب است، این 

ستاد در چه وضعیتي است؟تزئیني بود یا دارد کار مي شود؟
صادقی در پاسخ به آرم ستاد ملي صبر روی سینه خود اشاره می کند و می 
گوید: اصل ستاد »صبر« مخفف و به معناي صلح و بخشایش و رضایت 
است. این فقط تزئین نیست یک واقعیت پیش رونده است که بسیار کار 
دارد. از جمله اینکه پویش هاي متعددي را در طي سال ایجاد کرده و 
اجرایي کردیم و بخشي از موفقیتي که در طي سه سال اخیر پیدا کردیم 
نتیجه تلاش هاي ستاد ملي صبر است. درآخرین پویشي که ستاد ملي 
صبر در 96 روز اجرا کرد ) از روز تولد امام حسین )ع( در سال 1401 تا 
خردادماه 140۲ میلاد امام رضا)ع(( 44۲ نفر از چوبه دار از سوي خیرین 
و ستاد صبر رهایي یافتند واین اثر بزرگي است. 1۲ هزار نفر از زندانیان هم 
از زندان ها آزاد شدند. همچنین در سال گذشته در سالگرد شهادت حاج 
قاسم سلیماني در زمان یک هفته 16 نفر از قصاص نجات یافته و 3 هزار 

نفر از زندان آزاد شدند.
در سراسر کشور تعداد زیادي همکار ستاد صبر داریم که کارمند ما نیستند، 
به شکل آزاد با ما همکاري مي کنند و هر وقت لازم باشد به میدان مي آیند 
و وساطت مي کنند. درون این جمع، سران عشایر، بزرگان اقوام، بزرگان 

و خیرین بازار و صنعت و معدن، رسانه اي ها، افراد مشهور و معتبر از 
ورزشکاران و هنرمندان که فعالیتشان اثربخش است و جمعي از خادمان 
امام رضا )ع( حضور دارند که بسیار با ارزش و موثر است. شما تصور کنید 
وقتي با پرچم امام رضا)ع( در خانه خانواده مقتول صاحب حق و خون 
هستند حاضر می شویم به احترام این پرچم و خادمان بارگاه ادای احترام 
کرده و رضایت مي دهند. این جمع پر عظمت و قوي و ارزنده دارند کار 
می کنند اما گلایه ما  از رسانه ها است که این اقدامات را پوشش درستی 
نمی دهند. شاید هم ما مقصر هستیم که در بحبوحه کارها مستمر از آنها 

دعوت نمی کنیم. 
رئیس مرکز شوراهای حل اختلاف کشور در پاسخ به اینکه شوراهای 
حل اختلاف با عدم حضور شاکی قفل می شوند و کاری از دستشان بر 
نمی آید گفت: از دشواری کار ما است که شاکي حاضر نمي شود. یکي از 
کارهاي خوب که در دستور کار داریم تسهیل براي حضور شکات است. 
بعنوان مثال اگر بشود غیرحضوري گفتگوي تصویري و صوتي داشته باشیم 
بسیاری از گره ها باز می شود. حتی در برنامه های مرکز است که اگر شاکی 
نیامد به صورت تلفنی با او گفتگو کنیم. حتی چه ایرادی دارد که اگر وکلا 
در پرونده ها برای صلح و سازش همکاری کنند برای آنها امتیازی در نظر 

گرفته شود.
رئیس مرکز شوراهای حل اختلاف کشور تعداد شوراهاي حل اختلاف در 
سراسر کشور راحدود 7 هزار و 500 شعبه عنوان کرد و گفت: از این میان،  
4 هزار و 500 شعبه در شهرها و مابقي در روستاها است. بیشتر پرونده ها 
و محل مراجعه در شعب شهري است. در طي یکسال گذشته بیش از 5 
میلیون پرونده در سراسر کشور وارد شوراها شده و رسیدگي هم شده 
است. این آمار مربوط به سال 1401 است که به طور کلي در این سال 4 
میلیون و 960 هزار پرونده بوده در سال جاري تا آبان ماه بالاي 5 میلیون 
پرونده وارد شورا شده و پیش بیني می شود  به 5 میلیون و 100 هزار پرونده 
تا آخر سال برسد. وي در پاسخ به اینکه چقدر از این پرونده ها رسیدگي 
شده و به صلح و سازش رسیده است؟ گفت: همین تعداد هم رسیدگي 
شده است. در مجموعه شورا به طور میانگین 43 درصد مواردي که ظرفیت 
سازش در آن وجود دارد در سال 1401 سازش شده است،  پیش بیني ما 
این است که در سال 140۲ به بالاي 45 درصد برسیم، این پرونده هایي که 
امکان سازش در آن ها است، 3 میلیون و خرده اي پرونده است و مابقي 

مواردي است که سازش در آن موضوعیت ندارد که حدود یک میلیون و 
800 هزار پرونده از قبیل امور حسبیه، حصر وراثت، تامین دلیل است که 
طرفي ندارد و جایي براي سازش ندارد. براي مثال ماشین فردي ضربه 
خورده که معلوم نیست از سوي چه کسي بوده، براي تعمیر اتومبیل اقدام 
مي کند و تا مشخص شدن مقصر اصلي در شورا تامین دلیل مي دهد و 
فعلا جاي سازش نیست. حجت الاسلام هادی صادقی در مورد موضوع 
انتزاع سازمان ثبت اسناد و املاک کشور از قوه قضائیه گفت: انتزاع سازمان 
ثبت از قوه قضائیه را به چند دلیل موافق نیستم. اول آنکه مسائل قضایي 
ارتباط نزدیکي به مسائل ثبتي دارد، بخشي از کار ثبت اجراي همین احکام 
دادگاهي است یا اجراي قراردادها که شبیه اجراي احکام دادگستري است. 
برای همین بسیار شباهت دارند و فوق العاده تخصصي است. همچنین 
بخشي از امور قضایي از طریق ثبت قابلیت پیگیري دارد، چه در مقام 
تحقیق چه در مقام اجرا، در ورود و خروج در انتهاي کار، ثبت دخیل است 
و بیشتر از این ها ثبت مي تواند دخیل باشد. لذا انتزاع کار مفیدي نیست 
و ممکن است خلل ایجاد کند. شبیه اتفاقي که قبلا افتاده در یک دوره اي 
آمدند ضابطان قضایي را از دستگاه قضایي جدا کردند و الان ما در مقام 
اجراي احکام قضایي واقعا با مشکل مواجه هستیم. به شدت اعتقاد دارم که 
باید پلیس تخصصي قضایي تشکیل شود، تا کار قضایي را به شکل فني 
با تخصص خودش بتواند پیش ببرد. در حال حاضر این وظیفه که الان بر 
دوش نیروي انتظامي افتاده در بین صدها کار دیگري که بر دوش دارد، این 

وظیفه کمرنگ اجرا شده و به خوبي اجرا نمي شود.
دلیل آن هم این است که آن ها وظایف بسیاري دارند که وقتي براي اجراي 
وظابف دیگر نمي ماند، خواهي نخواهي از برخي وظایف کم مي گذارند 
اما اگر این در دست قوه قضائیه بود و پلیس قضایي داشتیم دیگر وظایف 
نادیده گرفته نمي شد و مثل سازمان زندان ها که حتما حکم زندان را اجرا 
مي کنند. دیگر اینطور نیست که بگویند نمي رسیم و وقت نداریم یا جا 
نداریم. هر طور شده اجرا مي کنند، بنابراین اجرائیات ثبت هم ممکن است 
این بلا سرش بیاید، بگویند وقت نداریم، کار داریم،کارمند نداریم. این انتزاع 
به شدت اشکال دارد به نظرم اگر مي خواهند ادغام خوبي صورت دهند 
بهترینش این است سازمان ثبت احوال را به سازمان ثبت اسناد ادغام کنند و 
یک ثبت داشته باشیم ثبت احوال و املاک یکي شود زیر نظر قوه قضائیه، 

به نظرم خیلي بهتر است.

وز به پلیس قضایی نیاز دارد }}}}قوه قضائیه  امر
گفتگو

ویژه میدان آزادی
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ایــن مــاه آذر )مــاه تولــدم( بــرای مــن شــانس نمــی آورد. تقریبــا هر ســال در 
ایــام تولــدم بازداشــت مــی شــوم. یــک بــار در روز تولــدم 1۲ روز انفــرادی 
ــار توالــت کلانتــری حضــرت  ــودم و چنــد ســال بعــد اول در کن اویــن ب
عبدالعظیــم)ع( و بعــد بــه زنــدان تهــران بــزرگ منتقــل شــدم. امســال هــم 
از ســوی شــعبه اجــرای احــکام دادســرای کارکنــان دولــت در دادگاه شــهید 
قدوســی تهــران دســتبند بــه دســتم زدنــد و مــرا بــه دادســتانی تهــران بردند. 
بعــد هــم گفتنــد اشــتباه شــده و آزاد شــدم. امــا ســوال مــن از رئیــس قــوه 
قضائیــه ایــن اســت کــه چــه افــرادی و با چــه قــدرت و نفــوذی مــی توانند 
پرونــده مختومــه شــده 5 ســال قبــل را از لابلای قفســه های بایگانــی بیرون 
بکشــند و فشــار بیاورنــد تا من دســتگیر شــوم؟ آیــا از نظر شــرعی، اخلاقی 
و قانونــی درســت اســت؟ مــن از قــوه قضائیــه بــه ویــژه دادســرا شــکایت 
نکــردم در حالــی کــه طبــق قانــون مــی توانســتم شــکایت کنــم امــا بــا تمام 

ایــن احــوالات بازهــم بــه دســتگاه قضایــی احتــرام مــی گــذارم. 
*ماجرای شکایت سازمان بازرسی از خبرنگارضدفساد!

از همــه بدتــر آنکــه در مــدت 4 روز موجــی از احضاریــه هــا و ابلاغیــه هــا 
بــرای مــن ارســال شــد. تــا مرز ســکته پیش رفتــم و واقعــا قلبــم درد گرفت. 
رضــا ثقتــی متهــم بازداشــت شــده )مدیرکل ارشــاد گیــلان( به دلیــل جرمی 
کــه در تمــام رســانه هــا منتشــر شــد چــه اثبات شــود یا نــه آبــروی نظــام را 
بــرد.  مــن هــم در همــان ایــام یــک توئیــت در مــورد ایــن پرونــده منتشــر 
کــردم کــه بــه لطــف قاضــی محتــرم بــه 3 مــاه و 10 روز حبــس محکــوم 
شــدم. آیــا واقعــا ایــن نحــوه برخــورد بــا خبرنــگار درســت اســت؟ خــب 
یــک پیــام بدهیــد بفرمائیــد آقــای روزنامــه نــگار لطفــا حــرف نــزن ...! امــا 
اینطــور اذیــت نکنیــد. در پرونــده دیگــری این بــار رئیس ســازمان بازرســی 
اســتان تهــران از بنــده شــکایت کردنــد. داســتان از ایــن قراراســت کــه در 
دو شــماره ماهنامــه میــدان آزادی در مــورد بازداشــت غیرقانونــی 3 دامــدار 
تحصیلکــرده در زنــدان اویــن مطلــب نوشــتم کــه گاوهــای آنهــا بــه تعــداد 
80 راس هــم بــاز غیرقانونی ســلاخی شــد. بعــد از انتشــار نامه هــا و احکام 
قضایــی حتــی رئیس دیوانعالی کل کشــور هــم بابت ایــن گــزارش قدردانی 
کــرد. امــا چــون پای ســازمان بازرســی دقیقا وســط ایــن پرونــده بــود و زیاد 
هــم از افشــای آن رضایــت نداشــت اقدام به شــکایت کرد.شــما تصور کنید 
کــه ســازمان بازرســی کل کشــور کــه ذره بیــن و دزدگیر و ضدفســاد کشــور 
اســت وقتــی از خبرنــگار ضدفســاد و گزارشــگرخودش شــکایت کنــد تــا 
تــه ماجــرا را بخوانیــد. ایــن روزهــا خیلــی راحــت می شــود علیــه خبرنگار 
پرونــده ســازی کــرد. الحمــدلله قوانیــن مــا هــم همــه در اختیــار و حمایــت 
مســئولان اســت و هیــچ قانونــی بــه صراحــت مصونیــت خبرنــگار را تائید 
و تاکیــد نکــرده اســت.  یــک پرونــده هــم شــهرداری تهران همچنــان پیگیر 
اســت تــا بتوانــد مــن را محکــوم کنــد تا تلافــی تمامــی توئیت هــای نقدی 
کــه بــرای شــهرداری نوشــتم در آیــد. امــا چند نکتــه در مــورد توئیــت هایم 
بایــد عــرض کنــم. اول آنکه در این کشــور توئیت خبرمحســوب نمی شــود 
و بــه آن بــه چشــم فحــش و ناســزا دیــده مــی شــود. جالــب اســت وقتــی 
یــک فــردی ماننــد محمدجــواد ظریــف یــا حمید رســایی توئیــت می کنند 

یادداشت  سردبیر

از شکایت سازمان بازرسی کل کشور از خبرنگار ضدفساد تا محکومیت برای توئیت 
در مورد رضاثقتی که نور علی نور است.

ماجرای بازداشت یک 
روزنامه نگار

سید هادی کسایی زاده

برای یک توئیت در مورد 
رضا ثقتی به سه ماه و 10 
روز حبس محکوم شدم. 
حکم قاضی هم 2 ساعت 

بعد از دادگاه صادر شد. این 
سرعت عمل برای جلوگیری 
از فعالیت خبرنگار در نوع 

خودش بی سابقه است. قاضی 
می توانست جزای نقدی 

بنویسد اما ترجیح داد تبدیل 
به حبس کند. یا اینکه مثلا 
چند سال تعلیق کند که در 
هر دو صورت ممانعت از کار 

خبرنگاری است.

{

{

اگــر مجرمانــه باشــد یکــی در دادســرای کارکنــان دولــت و دیگــری در مجلس 
مواخــذه یــا محاکمــه خواهنــد شــد. امــا اگــر یــک روزنامــه نــگار توئیــت کند 
بــا یــک ســیگار فــروش ســرچهارراه فرقــی نــدارد هــر دو در یــک جایــگاه 
هســتند. بــرای همیــن مســئولان بــه راحتــی بــا شــکایت هــای متعــدد بابــت 
توئیــت خبرنــگاران آنهــا را بــه جــای دادگاه مطبوعــات و هیات منصفــه راهی 
دادگاه هــای عمومــی مــی کننــد کــه بعضــا قضات هیــچ شــناختی از رســانه و 

ــگاری ندارند. خبرن
*ماجرای توئیت مداح 60 میلیون تومانی!

 در توئیــت اخیــری کــه داشــتم بــه موضــوع 60 میلیــون تومــان هزینــه مداحی 
نریمــان پناهــی در بندرعبــاس اشــاره کردم کــه از ســوی شــهرداری بندرعباس 
رزرو و دعــوت شــده بــود. نامــه مرتبــط با دعوت و درخواســت تامیــن هزینه را 
منتشــر و توئیــت کردم و ایــن نامه در مدت زمان کوتاهی در کل کشــور دســت 
بــه دســت شــد. بعــد شــهرداری بندرعبــاس بــا تائید ایــن دعــوت بــه نوعی با 
فضاســازی رســانه ای خــود را بــه در و دیــوار زد کــه افشــای نامــه و هزینــه گم 
شــود.  امــا اصــل نامــه و مبلــغ درســت بــود و شــنیدم همیــن توئیــت موجب 
شــده مبلــغ پرداخــت نشــود. رســانه ملــی و رســانه هــای خالــص بــا تخریب 
مــن آن نامــه را مســخره کردنــد و گفتنــد که اســم مــداح نریمان پناهی اســت و 
در نامه نریمان کریمی نوشــته شــده و این کار فوتوشــاپ از ســوی کســایی زاده 
احمقانــه بــوده اســت. اول(  بــرای مــن اهمیتــی نــدارد چــه کســی مداح بــوده، 
مــن در مــورد مبلــغ نوشــتم. دوم(  ایــن اشــتباه از ســوی شــهرداری بندرعبــاس 
بــوده اســت نــه خبرنــگار ...! مگــر مــن بیــکارم نامــه جعــل کنــم و شــهرداری 
بندرعبــاس یــا مداحــی را تخریب کنــم؟ خبرنگار چیــزی که واقعیت اســت را 
بــرای تنویــر افــکار عمومــی منتشــر می کنــد. بــرای همیــن از اعضای شــورای 
شــهربندرعباس مــی خواهــم کمیتــه تحقیــق و تفحــص در این مورد تشــکیل 

دهنــد. چــون شــنیدم بعــد از توئیــت من سیســتم مکاتبــات اداری قفل شــد.
*پرونده سازی جدید آقایان در دادسرای شهرری

آخریــن پرونــده تشــکیل شــده بــرای مــن از ســوی دو فــرد بازداشــتی از یــک 
اتحادیــه صنفــی در شــهرری اســت. دادیار شــعبه 10 شــهرری مــی گوید چون 
خبــر بازداشــت دو عضــو متخلــف اتحادیــه بــدون ذکــر نــام و نــام خانوادگــی 
را منتشــر کــردی دخالــت در پرونــده اســت و تــو مجــرم هســتی در حالــی که 
چنیــن اخبــاری بــدون نــام در همــه رســانه ها حتی رســانه هــای ملی هــر روز 
منتشــر مــی شــود. ایــن هــم در کنــار پرونده ســازی هایی که علیــه مــن رخ داده 

ــی دهم. ــرار م ق
*سرقت 8 میلیون سکه طلا از خزانه دولت

ماجــرای ســرقت 8 میلیــون ســکه طــلا از خزانــه دولــت هــم توئیــت کــردم و 
وایــرال شــد. امــا ایــن خبر بــرای 3 ســال قبل اســت و آن زمــان دولــت روحانی 
ســرکار بــود و آقــای رئیســی رئیــس قــوه قضائیــه بودند. حتــی فیلم اظهــارات 
دادســتان تهــران را هــم توئیــت کــردم. جالــب اینکــه بســیاری از مســئولان در 
رده هــای مختلــف تمــاس می گرفتنــد و جزئیــات را می خواســتند. این نشــان 
مــی دهــد آنقــدر خبرهــای بــد داریــم کــه ایــن فســادها در آن گــم شــده و 

فرامــوش مــی شــود.

یادداشت سردبیر| ماهنامه سراسری میدان آزادی| 

{{ {
هادی عباسی معاون وزیر راه و شهرسازی با اشاره به ارسال اطلاعات بیش 
از 40 هزار واحد مسکونی خالی جدید به سازمان امور مالیاتی، گفته است: 
در مرحله اول اطلاعات 19 هزار و ۲90 خانه خالی برای سال مالیاتی 1401 
معرفی شده بود.  از ابتدای امسال در مجموع 59 هزار و 503  واحد مسکونی 
خالی بر اساس سامانه املاک و اسکان طی دو نوبت به سازمان امور مالیاتی 

معرفی شده است.
وی  با بیان این که بر اساس ماده 54 مکرر قانون مالیات های مستقیم هر خانه ای 
که بیش از 1۲0 روز در یک سال مالیاتی خالی باشد مشمول دریافت مالیات 
است، افزود: شناسایی این خانه ها بر اساس ماده 169 مکرر همان قانون، از طریق 

سامانه املاک و اسکان انجام می شود.
وی بیان کرد: پیش از ارسال فهرست به مالکان در قالب ارسال پیامک یا نامه 
اخطار لازم داده شد تا اطلاعات افراد ساکن در واحدهای مسکونی خود را 
در سامانه املاک و اسکان ثبت کنند. بر اساس بند 5 تبصره 8 ماده 169 مکرر 
قانون مالیات های مستقیم اشخاص حقیقی و حقوقی که در مهلت مقرر نسبت 

گزارش| ماهنامه سراسری میدان آزادی| سید هادی کسایی زاده
به تکمیل اطلاعات سکونت، مالکیت و ملک خود اقدام ننمایند به عنوان خانه 

خالی، به سازمان امور مالیاتی معرفی می شوند.
وی گفت: پالایش و بررسی برای سایر املاک مسکونی در حال انجام است و 
به محض اتمام فرآیند، واحدهای مسکونی که خالی تشخیص داده شوند، برای 

اخذ مالیات به سازمان امور مالیاتی معرفی خواهند شد.
عباسی با بیان این که سال 1400 حدود 66 هزار واحد مسکونی برای اخذ مالیات 
خانه های خالی به سازمان امور مالیاتی معرفی شده بود، اضافه کرد:  تمام مالکان و 
مستاجران موظفند برای ثبت اطلاعات خود به سامانه املاک و اسکان به آدرس 
amlak.mrud.ir مراجعه کرده و اطلاعات ملکی و سکونتی خود را ثبت کنند 

تا این منازل خالی تلقی نشود. همچنین خبر دیگر آنکه بیش از 40 هزار مالک 
دارای 5 خانه خالی به سازمان امور مالیاتی در مرحله دوم )سال مالیاتی 1401( 
معرفی شده اند. این اظهارات معاون وزیر راه و شهرسازی نشان دهنده نافرمانی 
بنگاه های املاک و عدم اتصال به سامانه های دولتی و مالیاتی است. اگر آنها 

}همراهی می کردند این همه فرارمالیاتی رخ نمی داد.

40 هزارنفر 
هرکدام

 5 خانه خالی 

در کشور دارند


